
FREDERIKSSUND KOMMUNE 
Sekretariatet

D A G S O R D E N

for

FREDERIKSSUND BYRÅDS MØDE den 14. november 1995 kl. 19.00 i byrådssalen.

130. Gustav Lysholt Hansen anmoder i skrivelse af 
30. oktober 1995 om tilladelse til at udtræde af 
skatteankenævnet pr. 31. december 1995 på 
grund af fraflytning.
Økonomiudvalget anbefaler, at anmodningen 
imødekommes samt at stedfortræder Kjeld 
Thorning Madsen indtræder i nævnet

131. Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
beretning nr. 110 vedrørende revision af regn
skabet for J. F. Willumsens Museum for året 
1994.
Den udførte revision har ikke givet anledning til 
bemærkninger.

132 Jægerspris kommune fremsender Kommuner
nes Revisionsafdelings protokollat nr. 11 
(revision af regnskabet for Egnsmuseet Færge
gården for 1994)
Beretningen er godkendt af Jægerspris byråd 
den 22.august 1995.
Revisionen har ikke givet anledning til 
bemærkninger.

133. Kultur- og fritidsudvalget fremsender forslag 
til vedtægter for drift af Græse gamle Skole, 
Græse Skolevej 21.
Vedtægterne indstilles godkendt.

134. Kultur- og fritidsudvalget fremsender forslag 
til vedtægter for det selvstyrende kommunale 
foreningscenter Pedersholm, Roskildevej 163. 
Vedtægterne indstilles godkendt.

135. Børn- og ungeudvalget fremsender sag ved
rørende diskoteksarrangement med ølsalg i 
klubberne.
Forældre og personale i klubberne har ønsket 
forsøgsvis at indføre salg af fadøl ved klubber
nes lukkede diskoteksarrangementer for de 
15-18 årige.
- fortsættes
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-135 fortsat

Første arrangement var planlagt til at finde sted 
den 29. september d.å.
Frederikssund politi var forinden anmodet om 
en udtalelse om, hvorvidt arrangementet var 
lovligt. Politimesteren har i brev af 8. septem
ber udtalt, at et sådant arrangement ikke 
kræver politiets godkendelse, men alene er en 
politisk beslutning om hvilken alkoholpolitik, der 
skal være i kommunens klubber.
Imidlertid blev sagen bragt op i Byrådet på 
møde den 12. september og herunder begæret 
oversendt til behandling i Børn- og unge
udvalget.
Klubberne har den 20. september fremsendt 
brev til Børn- og ungeudvalget med bilag, hvori 
der redegøres for udviklingen i unges indtagel
se af alkohol.
Udvalget har behandlet sagen på sit møde den 
11. oktober 1995 og det blev besluttet, at man 
ikke kunne tilslutte sig en forsøgsordning med 
ølsalg i klubberne. Udvalgsformand Mogens 
Andersen ønskede sagen oversendt til Byrådet.

136. Teknisk udvalg fremsender byggeregnskab 
vedrørende boligforbedring af ejendommen 
Ventevej 2 A-E.
Byrådet godkendte på sit møde den 10. maj 
1994 en budgetramme på kr. 11.547.341.-for 
de samlede støtteberettigede udgifter. 
Byggeregnskabet udviser en samlet ombyg
ningsudgift på kr. 11.229.050.- efter fradrag af 
tilskud fra Grundejernes Investeringsfond. 
Ombygningen er således gennemført inden for 
den godkendte ramme.
På denne baggrund kan den kommunale andel 
af ydelsesstøtten opgørestil ca. kr. 156.000.- 
pr. år. Flalvdelen af beløbet kan anmeldes til 
refusion via den mellemkommunale udlignings- 
fordning. Der er i det samlede budget for bolig
støtteudgifter dækning for denne udgift.
Hvad angår de refusionsberettigede udgifter 
- herunder friarealer - har byrådet på sit møde 
den 14. februar 1995 godkendt en samlet ud
giftsbevilling på kr. 1.082.000.- Da der ydes 
50% i refusion, er der samtidigt godkendt en 
indtægtsbevilling på halvdelen heraf- 
kr. 541.000.-

- fortsættes





-136 fortsat

De refusionsberettigede udgifter som er kendt 
pr. dato udgør kr. 859.537,05.
Der er for regnskabsårene 1993 og 1994 hjem
taget refusion på kr. 228.133,56 
Det indstilles 
at
byggeregnskabet på ialt kr. 11.229.050.-
godkendes
at
der gives tilsagn om offentlig støtte til forbed
ringslån på ialt kr. 4.735.000.- og til indekslån 
på kr. 6.494.050 (med mulighed for efterføl
gende regulering) 
at
regnskabet for friarealer på kr. 459.436,80 
excl. moms godkendes.
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget.

137. Teknisk udvalg fremsender standardregulativ 
for opgravninger i veje til erstatning for det hidtil 
gældende opgravningsregulativ af 13. marts 
1985. ' "
Det væsentlige ved dette er, at selve regulativet 
ikke detaljeret beskæftiger sig med 
anlægsarbejdet,men henviser til gældende 
normer og lovgivning.
Der gøres opmærksom på, at det juridisk vil 
være det nye regulativ, der i fremtiden vil 
lægges til grund for afgørelser af eventuelle 
retslige tvister.
Det indstilles 
at
det nye standardregulativ, dateret februar 1995
godkendes,
at
opgravningsregulativ for Frederikssund 
kommune af 13. marts 1985 annulleres. 
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget.





138. Plan- og miljøudvalget indstiller, at der med
deles principielt tilsagn til Danmarks Ældre
boligselskab om andelsboligkvote til opførelse 
af 36 private andelsboliger i 1996 på arealet ved 
den gamle station.
Anskaffelsessummen for boligerne er beregnet 
til 31.463.316 kr.
I henhold til boliglovgivningen ydes der ikke i 
forbindelse med opførelse af andelsboliger 
kommunalt anlægsbidrag, hvorimod der kan 
blive tale om kommunal garanti inden for visse 
rammer. Andelsboliger finansieres ved beboer
indskud på 20% og ved indekslån af de øvrige 
udgifter.
I den konkrete sag udgør de samlde beboer
indskud således kr. 6.292.663.-, medens det 
resterende beløb kr. 25.170.653.- fi
nansieres ved optagelse af et 35-årigt indeks
lån.
Kommunens direkte udgift i denne forbindelse 
fremkommer ved, at der skal ydes 10% af 
udgifterne til renter samt administrations- og 
reservefondsbidrag på det optagne indekslån. 
Dette beløb udgør de første år, hvor beløbet er 
størst ca. kr. 94.000.- pr. årjfr. BRFkredits 
låneberegning.
Halvdelen af beløbet kan anmeldes til den mel
lemkommunale udligningsordning i Hoved
stadsområdet. Kommunens endelige udgift kan 
imidlertid først opgøres, når kommunens bi
drag til den mellemkommunale udligning er 
meddelt af Hypotekbanken.
Økonomisk afdeling oplyser, at udgiften ikke 
specifikt er optaget i budgettet for 1996, men vil 
kunne rummes inden for det samlede budget for 
det støttede byggeri.
Projektet er lokalplanpligtigt og der skal sam
men med lokalplanen udarbejdes et kommune
plantillæg der overfører havnesporet fra fritids
formål til boligformål.
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget.

139. Plan- og miljøudvalget indstiller, at de af 
Kommunernes Landsforening fremsendte vej
ledende takster vedrørende skorstensfejning 
gøres gældende i Frederikssund kommune i 
kontraktperioden - indtil 1. januar 2000. 
Taksterne for 1996 er en stigning på 2,1% i 
forhold til 1995-taksterne.
Indstillingen er tiltrådt af økonomiudvalget.

140. Kommunernes Revisionsafdeling fremsender 
med skrivelse af 26. september 1995 den af 
økonomiudvalget bestilte redegørelse for 
gennemgang af oplysningsforbundenes regn
skabsmateriale for året 1994.
Økonomiudvalget fremsender redegørelsen 
sammen med skole- og kulturdirektørens 
bemærkninger af 11. oktober 1995.
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141. Havneudvalget fremsender budgetforslag for 
1996 og overslagsårene 1997-98-99. 
Økonomiudvalget har behandlet forslagene på 
sit møde den 16. oktober 1995 og det vedtoges
at tiltræde budget 1996 og 1997.
For så vidt angår 1998 og 1999 indstilles føl-
gende ændringer:

1998 1999
Vareafgifter fast
sættes til 50.000 50.000
Skibsafgifter fast
sættes til 50.000 50.000
Kranlejeind
tægter fasts.til 0 0
Løn til havnefoged 
fastsættes til 0 0
Løn til andet per
sonale fasts.til 210.000 210.000
Drift af velfærds
bygning fasts.t. 0 0
Leasing af kran 
fastsættes til 0 0
Stevedoreudgifter 
fastsættes til 0 0

Ole Søegaard tog forbehold og havneudvalget 
har efterfølgende fastholdt de fremsendte 
budgetter.
Morten Andersen kunne ikke tiltræde.

Trafikministeriet har i skrivelse af 2. november 
1995 godkendt, at havnens status med virk
ning fra 1. januar 1998 ændres fra kommunalt 
styret trafikhavn til kommunal havn, som ejes 
og bestyres af kommunen.

142. Teknisk udvalg fremsender sag vedrørende 
fastsættelse af gebyr for rottebekæmpelse, der 
indstilles opkrævet over ejendomsskatterne. 
Økonomiudvalget har på sit møde den 6. no
vember 1995 behandlet gebyrsagen, og det 
indstilles at der ydes en tillægsbevilling på 
116.160 kr., idet udvalget anser påligningen 
over ejendomsskatterne for en uhensigtsmæs
sig administrativ foranstaltning - henset til be
løbets størrelse.
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143. Hovedstadskommissionen har fremsendt for
slag til mulige modeller for en ændret amts
kommunal struktur og opgaveløsning. 
Kommissionen er interesseret i at få tilkende
givelser fra så bred en kreds som muligt. 
Borgmesteren foreslår efter drøftelse i økono
miudvalget, at der udtales følgende: 
"Frederikssund byråd har drøftet kommis
sionens oplæg og ønsker på nuværende tids
punkt at udtale
1.
at vi vil tage afstand fra løsningen, der vil med
føre en geografisk reduktion af Frederiksborg 
amt.
2.
at vi finder det vigtigt, at et eventuelt nyt stor- 
amt/region ikke belastes af Københavns kom
munes betydelige gæld."

144. Folkeoplysningsudvalget fremsender forslag 
til revidering af regelsæt for folkeoplysnings
området, vedlagt følgende bilag:
• Støtteordning for hovedområde 2 i 

Frederikssund kommune
• Ansøgningsregler - 5%-puljen
• Retningslinier for udbetaling af tilskud til 

virksomhed under folkeoplysningslovens 
hovedområde 1

• Blanket vedrørende handicap deltagere
• Frederikssund kommunes regler for 

lokaleanvisning og -tilskud
• Oversigt over offentlige lokaler i 

Frederikssund kommune anvendt til 
fritidsformål

Forslaget er godkendt af kultur- og fritidsud
valget.
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det lukkede mødes punkt 145.

145. Indstilling om salg af mindre areal.
I 1979 besluttede byrådet at imødekomme et 
ønske fra grundejerne på Tulipanvej om køb af 
en strimmel af kommunens ejendom matr. nr.
I I  h. Ude Sundbv,

FREDERIKSSUND KOMMUNE 
Sekretariatet

T I L L Æ G S D A G S O R D E N

til

FREDERIKSSUND BYRÅDS MØDE den 14. november 1995 kl. 19,00 i byrådssalen.

146. Børn- og ungeudvalget fremsender sag ved
rørende lokalebehov på Oppe Sundby skole. 
De amtslige DAMP-klasser på skolen har et 
presserende lokalebehov, hvorfor det er nød
vendigt at inddrage de lokaler, som p.t. anven
des af amtets Sprogskole. For at kunne anvise 
Sprogskolen andre lokaler anbefaler udvalget, 
at salget af Lundevej 9 udsættes indtil videre, 
således at aktiviteten kan lægges der.
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